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Megszűnik az egyik iskola
Kevés a gyermek, egy részük városon tanul
• Az elégtelen gyer-
meklétszám miatt meg-
szűnik az alszegi iskola
Gyergyószárhegyen
–hangzott el a szom-
bati, múlt évet értékelő
falugyűlésen. A község
elöljárói nemcsak a
2019-es évben történt
megvalósításokról
számoltak be, hanem
az elmúlt három és fél
év tevékenységeire is
emlékeztették a szár-
hegyieket.

H E G Y I  Z S U Z S Á N N A

„Itt vannak a szépen felújított is-
kolaépületek, ellátva mindenféle mo-
dern technikai berendezéssel, csak 
sajnos úgy járunk, hogy mindjárt 
gyermek nincs” – mondta első felszó-
lalóként a 2019-re szóló évértékelőjé-

ben Ferencz Piroska, a gyer-
gyószárhegyi Bethlen Gábor 
Általános Iskola igazgatója. 
Rámutatott, a 2016–2017-es 
tanévben összesen 22 iskolai 
és óvodai csoport volt a köz-
ségben, 406 gyerekkel, ez a 

szám azonban folyamatosan 
csökkent, és erre a tanévre már csak 
369 gyermeket írattak be. Ennek meg-
felelően a 2019–2020-as tanévben már 
csak 19 csoport működik, ami ahhoz 
vezetett, hogy a következő iskolai év-
től megszűnik az oktatás az alszegi 
iskolában. A következő tanévet az 
előkészítősök már a község központi 
iskolájában kezdik, mert ott is kevés 
a gyermek. Harminc körüli beiskolá-
zottra számítanak, és egyelőre a fel-
szegi iskolában is indul osztály, mert 
várhatóan ott is lesz tizenkét gyermek 
– összegzett az igazgatónő.

Folytatódó és új beruházások

Hiába építkezünk, hiába pró-
bálunk bármit is előre vinni, ha 
nincs, akinek – ismerte el Dan-
guly Ervin, Gyergyószárhegy pol-
gármestere évértékelője kezdetén. 
Hozzátette, vitái voltak a Hargita 
megyei tanfelügyelőségen az isko-
la megszüntetése miatt, de sajnos 
nem tudta ezt megakadályozni, il-
letve nem sikerült megértetnie azt 
sem, hogy ha megszűnik az intéz-
mény, sokkal nehezebb lesz idővel 
újraindítani. Megragadva az alkal-
mat, arra kérte a fi atal szülőket, 
hogy ne vigyék Gyergyószentmik-
lósra tanulni gyerekeiket, inkább 
a községben iskolázzák be őket. 
Tavaly a korábbi településvezetés-
től átvett beruházásokat folytatták, 
illetve számos újat is elkezdtek. 
Ilyen az utcák aszfaltozása, az ivó-
víz- és csatornahálózat kiépítése. 
Volt járdaépítés, megtörtént a fő-
tér rendbetétele, korszerűsítették 
a közvilágítást, fejlesztették a ki-
épített kamerarendszert. Emellett 

folyamatos a helyi labdarúgópálya, 
a sportcsarnok és a jégpálya kar-
bantartása, illetve a temető és a 
középületek rendbetétele, valamint 
a patakmeder és az árkok tisztítá-
sa. Létrehoztak egy átlátható kom-
munikációs rendszert, amelynek 
köszönhetően informálni tudják a 
szárhegyieket. Elhangzott, számos 
beruházás van folyamatban jelen-
leg is a községben. Nagyobb tételt 
az erdők adminisztrálása, a napkö-
zi otthon építése, a felszegi falurész 
útépítése, a jégpálya kivilágításá-
nak modernizálása, az intézmé-
nyek víz- és fűtésrendszerének fel-
újítása, a güdüci községház építése 
és a gyógyszertár felújítása jelent. 
A jövőben a kataszteri problémák 
rendezését szeretné megoldani a 
település, amelyre 160 ezer lejes 
támogatást írtak alá. A vasúton túli 
részen kezdik el a külterületek ren-
dezését, telekkönyvezését. Lesz per 
és konfl iktus is, többéves tevékeny-
ségre lehet számítani, de így tud 
megoldódni a helyzet – ismertette 
a polgármester.

Többmilliós kintlevőségek

A helyi önkormányzat összjöve-
delme 2019-ben a korábbi évekből 
maradt jövedelemmel együtt meg-
haladta a 12 millió 994 ezer lejt, a 
kiadások összege pedig több mint 11 
millió 656 ezerre rúg. Danguly Ervin 
elmondta, többmilliós nagyságban 
vannak kintlévőségeik. Múlt évről 
mintegy 800 ezer lejes adóhátralék-
kal számolnak, ennek nagy hánya-
dát a befi zetetlen büntetések teszik 
ki, mintegy 518 ezer lej értékben. A 
falugyűlésen Györff y Gábor alpol-
gármester értékelőjében az erdő-
gazdálkodásról beszélt. Elmondta, 
hogy az 1908 hektárnyi erdős terület 
120 hektárral egészült ki. Egy koráb-
ban meghozott erdőgazdálkodási 
kvótamódosítás miatt tavaly csak a 
széldöntések és gyérítések nyomán 
kitermelt fát tudták értékesíteni. 
3520 köbméter fát termeltek ki, több 
mint 865 ezer lej értékben.

Az iskolabezárás hírét a falu-
gyűlésen közölték a szár hegyiekkel
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Az oktatási minisztérium szerin t
az intézkedés az állások mind-

össze 1,53 százalékát érinti. Az ér-
dekvédelmi szövetség felszólítja a 
kormányt, haladéktalanul találjon 
megoldást arra, hogy a 2020/1-es szá-
mú sürgősségi rendelet 3-as cikke-
lye – amely tiltja az áthelyezéseket a 
versenyszférából az állami szektorba 

– ne zavarja meg az oktatási intéz-
mények tevékenységét. A szakszer-
vezet hangsúlyozza, hogy amin t a
sürgősségi rendelet életbe lép, a ma-
gánszektorból bedolgozók szerződé-
sei azonnali hatállyal megszűnnek.
„Több helyen nem fogják tudni ki-
adni a fi zetéseket, mivel a könyvelő k
egy részét a magánszektorból helyez-

ték át. Ugyanakkor bizonyos taninté-
zetek zárva maradhatnak, mert nem 
lesz szakácsuk, iskolabuszsofőrjük 
vagy kazánfűtőjük” – közölte a szak-
szervezeti szövetség vezetője. Marius 
Nistor szerint ők maguk sem helyes-
lik az áthelyezések gyakorlatát, ez 
esetben azonban a kormánynak időt 
kellett volna adnia a megüresedő ál-
lások betöltésére. Erre reagálva az ok-
tatási minisztérium közölte, az intéz-
kedés a kisegítő oktatói, illetve nem 
didaktikai posztok 1,53 százalékát 
érinti. A szaktárca szerint a megyei 
főtanfelügyelők meghozzák majd a 
szükséges intézkedéseket.

Elhalasztják a gyer-
mekpénz emelését
Valószínűleg elhalasztja a kor-
mány a gyermeknevelési pótlék 
megkétszerezését előíró törvény 
hatályba lépését – jelentette be 
Ludovic Orban miniszterelnök 
pénteken. Az államelnökkel foly-
tatott megbeszélést követően 
a kormányfő természetesnek 
nevezte Klaus Johannis előző 
napi bejelentését, miszerint 
szándékában áll kihirdetni a 
jogszabályt, de „még elemzi” 
a kérdést. „Mi azonban abban 
a helyzetben vagyunk, hogy ha 
akarnánk, se tudnánk növelni 
a gyermeknevelési pótlékot” – 
fogalmazott Orban, hozzátéve: 
a legnagyobb valószínűséggel 
elhalasztják a törvény hatályba 
lépését, amíg lehetőségük lesz 
az állami büdzsében elkülöníteni 
a szükséges forrásokat. Közölte, 
ezt csak költségvetés-kiigazí-
táskor lehet megtenni, amelyet 
azonban csak július elseje után 
lehet eszközölni.

Ütközés három 
sérülttel
Szabályosan közlekedő autónak 
csapódott vasárnapra virradó-
an Csíkbánkfalván egy másik 
gépjármű, amelynek sofőrje el-
mulasztotta megadni az elsőbb-
séget. Az ütközés után három 
fiatalt szállítottak a csíkszeredai 
kórházba. A 123B jelzésű megyei 
úton, Bánkfalváról Csíkmind-
szent irányába haladó jármű 35 
éves, csíkszeredai vezetője az 
útkereszteződésben nem adott 
elsőbbséget a 123C jelzésú úton, 
Csíkszentgyörgyről az E578-as 
európai út felé szabályosan hala-
dó 19 éves, tusnádi sofőr vezette 
gépkocsinak – tájékoztatott a 
Hargita Megyei Rendőr-főkapi-
tányság. Az ütközésben a vétlen 
autó három – egy 17 és egy 18 
éves csíkszentsimoni, valamint 
egy 18 éves csíkszentimrei – 
utasa megsérült, őket ellátásra a 
Csíkszeredai Megyei Sürgősségi 
Kórházba szállították. A bal-
eset pillanatában egyik sofőr 
sem volt alkohol befolyása 
alatt. Az ügyben gondatlanság-
ból elkövetett testi sértés miatt 
folytatják a vizsgálatot.

• RÖVIDEN

Több tanintézet zárva maradhat a héten
A nyugdíjasok fele már megkapta juttatását
A bankok már utalták a nyugdíjakat, és a posta is kézbesítette a 
jogosultak csaknem felének – közölte szombat este Facebook-olda-
lán Violeta Alexandru munkaügyi miniszter. „Az utolsó kifizetésekre 
hétfőn kerül sor. Lehet tehát azonnal utalni a pénzt, nem csak két 
nap múlva. Ragaszkodtam hozzá, hogy az ünnepi időszak után 
mielőbb megtörténjenek az átutalások” – írja az Agerpres hírügy-
nökség által idézett miniszter. A tárcavezető hozzátette, a posta 
is kézbesítette a nyugdíjakat a jogosultak csaknem felének, és a 
hétvégén is dolgoztak. „A hét közepéig minden címre eljut a járan-
dóság, ha a jogosultak otthon lesznek” – tette hozzá a miniszter. 
Korábbi bejelentés szerint január 10-étől látott neki kézbesíteni 
a nyugdíjakat a Román Posta, mivel az országos nyugdíjpénztár 
ebben a hónapban a szokásosnál később kezdte el utalni az ehhez 
szükséges pénzt. (Rostás Szabolcs)
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• Habár ma ismét elkezdődik az oktatás, zárva marad-
hat a héten több tanintézet a kormány azon intézkedése
miatt, amely tiltja az áthelyezéseket a versenyszférából
az állami szektorba – figyelmeztet a Spiru Haret Szak-
szervezeti Szövetség.




